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 הדיון: עיקרי  
  

   

ירון אוחיון הזכיר שלפני מספר חודשים הוצגה בדירקטוריון תכנית החומש של מפ"ק, בסדר גודל של 
מעל 850 מיליון שקלים. בישיבה תוצג הנגזרת מה-850 מיליון שקלים, שיש כוונה לבצע במהלך השנים  

2020-2021 ומעבר.  

 

 
. דניאל אבידור שאל בנוגע לפרויקט  2021-2022נועה טל הציגה מצגת בקשות לתקצוב של התב"רים  

בעמק המעיינות האם יש קשר למשבר עם קיבוץ ניר דוד. ירון אוחיון השיב שמתנהל דיאלוג עם כל  
ת  השותפים, בניסיון למצוא פתרונות לכל עמק המעיינות, בית שאן, ניר דוד, וזה כנראה יבוא באח 

 .  2022מהתוכניות עבודה לשנת 
 

יעקב בכר הציע שקק"ל תנסה להיות מגשרת בין בית שאן לבין המועצה האזורית שקשורה לעמק  
המעיינות. ירון אוחיון ציין כי  הוצגה לראש העיר תכנית ביחד עם רשות ניקוז. לטעמו נמצאים בדרך  

 ות, בית שאן, וכל הסוגיות.  הנכונה להוביל ולמצוא פתרון מערכתי בכל אזור עמק המעיינ 
 

לשאלת שירה לב עמי בנוגע להעברת משרדי האזור במסגרת פרויקט ג'וערה, השיבה נועה כי במרחב  
מרכז, משרדי אזור מנשה השרון, ממוקמים במושבה יוקנעם, בנחלה שהיא בבעלות קק"ל,  לא ניתן 

ישבו במבואה ראשית בתוך    להסדיר שם את משרדי האזור כמשרדים. הגיוני יותר שמשרדי האזור
השטח, יצפו על השטח, ויהיו קרובים לנהל את השטח, במידה ונדרש, שריפות, ונדליזם או פגיעה בתא  

השטח. ירון הוסיף כי השטח הנוכחי עובר לניהול הימנותא, כל מנהלי הגושים באזורים, תמיד יהיו  
אזור, או מנהל גוש, צריך להיות    בתוך שטחי קק"ל. בשונה מהוועדה המחוזית, קק"ל חושבת שמנהל

 בתוך יערות  קק"ל, ולא מחוצה לו. 
 

נועה המשיכה וסקרה את הפרויקטים במרחב דרום. גדי פרל שיבח את ירון אוחיון על העבודה וציין כי  
 של הפרויקטים מבלי להיכנס לשיקולים מקצועיים.   drilldownכדירקטור  עליו לראות פירוט 

 יו"ר הוועדה ביקש כי לישיבת הוועדה הבאה יוצג הפירוט.   
 

דניאל אבידור החמיא לירון וצוות מפ"ק על העבודה שהוצגה וציין כי זו מהות העבודה של קק"ל. כדי  
 שלא לעכב ממליץ לאשר את התוכנית עם "כוכבית" עד לקבלת הפירוט המבוקש.  

 
שירה לב עמי  ביקשה לקבל הסבר על תוכן הפרויקטים. נועה טל השיבה כי  באתרים קולטי קהל  

מדובר על חניונים, דרכים, שבילי טיול, שבילי אופניים, הכל מוגדר תחת פרויקט אחד.  ירון אוחיון ציין  
כי יוכן מסמך מסודר ומפורט עם הפירוט המקסימלי.  

 
לשאלת רונית בוטנר בנושא פרויקט יהל התורה השיבה נועה כי הבקשה הועברה לתב"ר לשנת 2022.  

המצגת תעודכן בהתאם.   
לבקשת חיים מנחם פירט ירון על פרויקט בית הרצל וציין כי הפרויקט נמצא בתוכנית העבודה  

העתידית לשנים 22-23. יש שיתופי פעולה בין החטיבות דוגמת מדען ראשי, חינוך. מפ"ק  תבצע את 
 החלק הפיזי והחינוך את החלק התוכני, תוקם ועדת משותפת.  

 
 נועה טל הציגה את הבקשות לתקצוב מחוץ לשטחי הניהול של קק"ל. 

 
דניאל אבידור שאל האם סך התקצוב הוא 5.5 מלש"ח או שזהו רק חלקה של קק"ל. ירון אוחיון השיב  

מלש"ח.   5.5כי כתב הכמויות מוגדר בסך של  
 

נועה טל הציגה את הפרויקט הקמה של כפר דרוזי ואת המהות של הקרן הקיימת בכל הנושא של  
 ה בהתיישבות. התמיכ

 
ירון אוחיון ציין כי קק"ל דומיננטית מאוד בכל נושא ההכשרות. מדינת ישראל קיבלה החלטה להקים  
כפר דרוזי באזור צומת פורייה, סדר גודל של 450 יחידות דיור.  קק"ל תסייע בתכנון. נדרשת החלטת  

ד החלטת הממשלה.  .  זהו אישור עקרוני ע2016ממשלה שנייה לאישור ההחלטה הקודמת מיוני  
 

נועה הציגה את פרויקט הר הרצל כאתר לאומי. משה פרייזלר ציין כי זה חלק מההסכם הקואליציוני  
של הממשלה החדשה.  ירון אוחיון הוסיף כי ההערכה היא שניתן יהיה לגייס לפחות שליש מעלות  
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 הפרויקט, כרגע מדובר על מלוא ההשקעה בתקווה שיגויס כסף.  
 

יעקב בכר  ציין כי זהו אחד הפרויקטים הפחות מוסכמים בקרב חברי הדירקטוריון והוא חש אי נוחות.  
על אנשי המקצוע לדעת שזהו סעיף במחלוקת. כמו גם הסעיף הבא בנושא מתחם התחנה בעפולה. יש  

להתייחס לעמדת חברי הדירקטוריון. יעקב התריע וציין כי מטבעה של קק"ל לבוא מתוך גיבוש  
ד.  הסכמות וכבו  

 
 גדי פרל ביקש שסיוע קק"ל יבוא ליד ביטוי בפרויקט הר הרצל.  

 
ירון אוחיון הרחיב בנושא התחנה בעפולה. לפני מספר שנים, מדינת ישראל החליטה על חיזוק  הצפון ב- 

400 מיליון שקלים, בכספי קרן קימת. קק"ל הכינה נייר מסודר על פעילות שלטעמה צריכה להיעשות  
בצפון. נושא התחנה נדון במשרד האוצר והתיירות כמעט שנה וחצי עד שירד מסדר היום. עיריית עפולה  

חשבה שהיא מקבלת 10 מיליון שקלים. אחרי שהתקבלה תשובה שלילית, העיריה  קיבלה גם נייר  
מסודר. העירייה הסתמכה על הכסף הזה ולכן התבקש להביא זאת בצורה מסודרת   

 קק"ל ביקש שידון גם בדירקטוריון.  לדיון.  יעקב בכר ציין כי יו"ר 
 

ירון אוחיון פירט בנושא הכשרות  חקלאיות וביטחוניות. הזכיר שבשנים האחרונות בוצעו הכשרות  
בשיתוף פעולה מלא עם משרד החקלאות, משרד הביטחון והמועצות האזוריות. הבקשות אושרו  

 בוועדה משותפת, עם משרד החקלאות, משרד הביטחון וקרן קיימת. 
 

בוריס חנחיס הציג את ההכשרות החקלאיות. ציין כי התוכנית המבוקשת נגזרת מתוכנית רב שנתית  
 שהוכנה במשרד החקלאות.  

 
ירון אוחיון ציין כי הישוב עלה נגב צורף לאחרונה, טרם עבר שיפוט של משרד החקלאות, יצטרך לקבל  

ם הכסף מועבר לעמותה או ליישוב.   גם את אישור הדירקטוריון. גדי פרל שאל האם המטרה ראויה והא
 ירון אוחיון השיב כי לא תהיה העברת כספים, אלא הכשרה מסודרת מול המועצה האזורית מרחבים.  

 
בוריס חנחניס המשיך ופירט בנושא תקצוב דרכים ביטחוניות, פרויקטים שהם נגזרת מתוכנית תלת  

 מלש"ח.   6שנתית של משרד הביטחון, סה"כ 
 

דניאל אבידור שאל מדוע קק"ל עוסקת בנושאי הביטחון. ירון השיב כי אם קק"ל לא תעשה זאת לא  
יהיו דרכי ביטחון בישובים. יעקב בכר ציין כי משרד הביטחון עוסק בנושאים הגדולים ונוטה לשמוט  
את הנושאים ה"קטנים" שקק"ל מטפלת בהם. המעט שקק"ל עושה הוא הרבה מאוד עבור הישובים.  

ות שם.  קק"ל חייבת להי  
 

רועי אלקבץ ציין כי מניסיוני כראש מטה פיקוד דרום הוא יודע שמשרד הביטחון מסוגל לדאוג לדרכים  
ביטחוניות. אם הוכח שמשרד הביטחון אינו יכול לבצע פעולות כמו ייעור ביטחוני, סלילת כבישים  

 ודרכים אז בהן שיתוף הפעולה עם קק"ל הוא חיוני מאוד.   
משרד הביטחון יכול  לבצע דרכים ביטחוניות בכל יישוב אלא אם כן יש סיבה ספציפית עם נימוק  

משמעותי משום שזו אינה ליבת הפעילות של קק"ל ולכן מתנגד לכך. אם אין נימוק מהותי קק"ל לא  
צריכה לעסוק בכך, יש נושאים אחרים כמו ייעור ביטחוני, מכינות קדם צבאיות, חינוך ועוד.  

 
גדי פרל ציין כי קרא את דו"ח הביקורת על מפ"ק העוסק בטיפול היערני ועל הפער בטיפול יערני לאורך  

השנים שיצר גרעון של דונמים רבים וסכנת שריפות. מבקש לוודא שהתקציב אינו עוסק בפרויקטים 
צדדיים בעוד פעולות ליבה נמצאות בפיגור.  ירון אוחיון השיב כי בתב"ר לשנת 2021 הוקצו מעל 30  

40 מלש"ח, יש תוכנית עבודה.  מפ"ק קיבלה את כל  יפול יערני, כמו כן לפני כשנתיים הוקצו מלש"ח לט
 האמצעים כדי שתוכל לעמוד בסטנדרט המקצועי, כולל השלמה של הפער 

 שנוצר.  
 

הוד בצר שאל מדוע נדרש לתקצב דרכים ביטחוניות. ירון אוחיון הסביר כי בעבר במסגרת שיתוף פעולה  
ן, משרד החקלאות והמועצות האזוריות קק"ל עסקה בתאורה, גידור ודרכי ביטחון.  עם משרד הביטחו 

כיום קק"ל לא עוסקת בגידור ותאורה ומתמקדת בדרכים ביטחוניות ומשרד הביטחון ומשרד  
החקלאות והמועצות האזוריות עוסקות בגידור ובתאורה. קק"ל עוסקת כבר שנים בהרחבת ישובים  

 שובה. קק"ל פועלת גם בנושאי ייעור ביטחוני ודרכי מילוט. אם קק"ל  ומכאן הדומיננטיות שלה ח
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 תפסיק לעשות זאת זה לא יהיה.  
מוטי יוגב הסכים עם ירון אוחיון וציין כי העיסוק של קק"ל בדרכים ביטחוניות נותן את היכולת להביא  

 עוד מתיישבים למקומות אלו.  
 

יו"ר הוועדה דוד עציוני ציין כי כל הבקשות לפ רויקטים מתוך תכנית קליטת הקהל, ההכשרות  
החקלאיות הזמינות, הדרכים הביטחוניות בשיתוף משרד הביטחון, וכל הפרויקטים מחוץ למקרקעי  

הייעור, יאושרו למעט מתחם התחנה בעפולה שיוחרג ולא תהיה הצבעה בסעיף זה. הנושא יובא  
להחלטת הדירקטוריון.   

  

 

  
 

החלטה מס' 21050302/4 
 

 

 

של 10
   

ועדת מפ"'ק מאשרת את הצעת התב"ר שהוצגה בוועדה,  למעט "מתחם התחנה בעפולה" בסך   
מיליון ש"ח, אשר לא אושר ויועבר לדיון בדירקטוריון.  

 

    

  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 
 

  

 .3 פירוט סטטוס תקציב שוטף ותקציב תב"ר 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

אדיר גוטריימן סקר את פירוט התקציב השוטף של מפ"ק לשנת 2021, את התקציבים הרב שנתיים ואת  
אחוז הביצוע בפועל.   

ירון אוחיון ציין כי נכון למחצית השנה אחוז הביצוע עומד על כ-70% ללא ספק אחוז הביצוע יגיע ל- 
וככל שיהיה תקציב נוסף גם הוא ינוצל במלואו.  100% 

אדיר פירט בנוגע לתב"ר, מאמין שעיקר התקציב ינוצל עד לסוף השנה. ירון אוחיון הוסיף כי המשימה  
הנחיית חטיבת הכספים, סיום התקציב השוטף במלואו נמצא בעדיפות  הייתה להתחיל בביצוע. על פי 

 ובמקביל לבצע תב"ר.  
רונית בויטנר שאלה מדוע יש בתקציב מפ"ק סעיפים העוסקים בסקרים )ולא במערך ההסברה(.  ענת  

 גולד השיבה כי מדובר בסקרים מקצועיים. כל פעילות מלווה בסקר מקצועי, סקר לביצוע.  
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 לאחר קבלת סקירת נתוני תקציב שוטף ותקציב תב"ר הוועדה מאשרת את התקציב כפי שהוצג בפניה. 
 

 

    

  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 

    

 .4 איגום תקציבי הנצחה 



     

 

  

 

02/05/2022 
 

 תאריך:
 

   

       
 

16:40 
 

 שעה: 
 

   

       

        

   

 החברה מזכירות 
  

 

   

   

 דוד עציוני, יו"ר הוועדה
 

   

 

  

   

 5 עמוד
 

 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

ירון אוחיון ציין כי לפני כארבע שנים התקבלה החלטה בהנהלת קק"ל ובדירקטוריון לעבור מהנצחות  
פרטניות להנצחות יחידתיות. בשנים קודמות היו מבוצעות הנצחות פרטניות וביערות קק"ל פזורות לא  

מעט אנדרטאות.    
בעקבות ההחלטה הוקם צוות משותף עם אגף הנצחה במשרד הביטחון. הצוות גיבש תוכנית עבודה  

לשנת 2019-2020 בסדר גודל של 7  מלש"ח לשנה. השנה, בשל צמצומים  כתוצאה מהקורונה צומצמה  
העבודה ל-4  מלש"ח בלבד בתקווה שבשנה הבאה ניתן יהיה לתקצב שוב 7 מלש"ח. ירון סקר והציג את  
תוכנית פעילות ההנצחה שתבוצע בהסכמה ואישור משרד הביטחון והצוות המשותף. בקרוב תגובש גם  

. 2022תוכנית העבודה לשנת  
 אלי כהן ציין כי הוד בצר לא השתתף בדיון בסעיף זה. 
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כפי שהוצג בפניה.  הנושא יובא גם   הדירקטוריון מאשר את בקשת מפ"ק לאיגום תקציבי ההנצחות
 לאישור בישיבת הדירקטוריון הקרובה. 

 

 

    

  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 

    

 .5 מועד התחלת פרוייקט 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

יו"ר הוועדה ציין כי  הוא טרם למד את הנושא ואת הדיונים שהתקיימו, ביקש לקבל את החומר  
 ללמידה ולדון בנושא בישיבה הבאה.  

  

 

דניאל אבידור ביקש לקבל את פירוט הפרויקטים בהקדם. ירון ציין כי החומרים ישלחו עד לישיבת  
הדירקטוריון הצפויה להתקיים -5 לאוגוסט.   

 
לבקשת ירון אוחיון וגלעד אוסטרובסקי הוצג סרטון על קורס יערני עתיד. גלעד ציין כי היה קורס מעשי  

מצוין וכעת החניכים נמצאים במרחבים.   
 

דוד עציוני הודה לירון ולצוות המקצועי של מפ"ק.   
 

הישיבה ננעלה.  
  

 

 21050303/4החלטה מס' 
 

    

 ועדת מפ"ק החליטה לדון בנושא בישיבת הוועדה הבאה. 
 

 

    
  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 

    



     

 

  

 

02/05/2022 
 

 תאריך:
 

   

       
 

16:40 
 

 שעה: 
 

   

       

        

   

 החברה מזכירות 
  

 

   

   

דוד עציוני, יו"ר הוועדה 
  

 

 

 

  

   

 6 עמוד
 

 

 .6 שונות 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

דניאל אבידור ביקש לקבל את פירוט הפרויקטים בהקדם. ירון ציין כי החומרים ישלחו עד לישיבת  
לאוגוסט.   5-הדירקטוריון הצפויה להתקיים  ב 

 
לבקשת ירון אוחיון וגלעד אוסטרובסקי הוצג סרטון על קורס יערני עתיד. גלעד ציין כי היה קורס מעשי  

 מצוין וכעת החניכים נמצאים במרחבים.  
 

דוד עציוני הודה לירון ולצוות המקצועי של מפ"ק.   
 

 הישיבה ננעלה. 
  

 
  

 

    
  

       

 

כותב/ת הפרוטוקול: נופר יונה/גלי  
 סיטון 

 

   

       

 


